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PROTOKÓŁ Nr 30/2014 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 

Środowiska z Komisją Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 

Rady Miejskiej w Golczewie 

odbytego w dniu 14 maja 2014 r. 

 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Barbara Madej Przewodnicząca Komisji Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska. Komisje posiedzenie rozpoczęły o godz. 14:00, zakończyły 

o godz. 16:40.  

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Rewizyjnej i Komisji Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz członkowie Komisji Oświaty Zdrowia i Spraw 

Społecznych. 

Nieobecni: Gabriela Iwaszko oraz Tomasz Bartniczuk. 

W posiedzeniu ponadto uczestniczyli: Józef Malec zastępca burmistrza, Barbara Deszyńska 

Skarbnik Gminy, Ireneusz Wilk – Sekretarz Gminy, inspektorzy Urzędu Miejskiego w Golczewie, 

Katarzyna Kurkierewicz – radca prawny oraz zaproszeni goście. 

Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Porządek obrad komisji: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie posiedzenia Komisji, 

b) stwierdzenie kworum, 

c) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

2. Omówienie spraw sesyjnych: 

1) Sprawozdanie z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Golczewie w roku 2013. 

2) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Zachodniopomorskiego na dofinansowanie zadania pn. „Budowa chodnika w miejscowości 

Golczewo w ciągu drogi wojewódzkiej nr 106”. 

3) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Golczewo dla terenów położonych w części obrębów ewidencyjnych 

Kłęby i Kłodzino pod lokalizację siłowni wiatrowych z dopuszczeniem zabudowy 

zagrodowej. 

4) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących gminny 

zasób nieruchomości. 

5) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy Golczewo za 2013 r. 

6) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo na rok 2014. 

7) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Golczewo na lata 2014-2022. 

3. Zapytania, oświadczenia i komunikaty. 

4. Zakończenie obrad. 

 

Ad 1. Sprawy regulaminowe 

Przewodnicząca obrad stwierdziła kworum w komisjach i powiedziała, że komisje są władne do 
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wydawania opinii i wniosków do rozpatrywanych tematów posiedzenia. Powitała radnych i 

zaproszonych gości następnie przedstawiła porządek obrad, według którego będzie prowadzone 

dzisiejsze posiedzenie. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza wniósł o rozszerzenie porządku obrad o pkt. Projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie powołania składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej w 

Golczewie ze względu na złożoną rezygnację z członkostwa w Komisji Rewizyjnej przez panią 

Wandę Cieślikiewicz. 

 

Porządek obrad komisji po zamianie: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie posiedzenia Komisji, 

b) stwierdzenie kworum, 

c) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

2. Omówienie spraw sesyjnych: 

1) Sprawozdanie z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Golczewie w roku 2013. 

2) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Zachodniopomorskiego na dofinansowanie zadania pn. „Budowa chodnika w miejscowości 

Golczewo w ciągu drogi wojewódzkiej nr 106”. 

3) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Golczewo dla terenów położonych w części obrębów ewidencyjnych 

Kłęby i Kłodzino pod lokalizację siłowni wiatrowych z dopuszczeniem zabudowy 

zagrodowej. 

4) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących gminny 

zasób nieruchomości. 

5) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy Golczewo za 2013 r. 

6) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo na rok 2014. 

7) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Golczewo na lata 2014-2022. 

8) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania składów osobowych komisji 

stałych Rady Miejskiej w Golczewie. 

3. Zapytania, oświadczenia i komunikaty. 

4. Zakończenie obrad. 

 

W wyniku jawnego głosowania radni przyjęli zmianę porządku obrad 13 głosami „za’. 

 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że protokół został sporządzony ale nie jest jeszcze podpisany. 

Zostanie przyjęty na kolejnym wspólnym posiedzeniu Komisji. 

 

Ad. 2 Omówienie spraw sesyjnych: 

 

Ad. 2.1). Sprawozdanie z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Golczewie w roku 2013. 
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Andrzej Radecki dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Golczewie przedstawił sprawozdanie z działalności Zakładu za rok 2013. Sprawozdanie to 

przedkłada Radzie po raz 14. SPZOZ prowadzi działalność od 1 kwietnia 2000 roku na terenie 

Gminy Golczewo w zakresie podstawowej opieki zdrowotnej, ambulatoryjnej specjalistycznej 

opieki zdrowotnej w zakresie chirurgii ogólnej, ginekologii i położnictwa oraz rehabilitacji 

leczniczej. Działalność prowadzona jest na podstawie umowy z NFZ. Świadczenia medyczne w 

zakresie POZ udzielane są dla aktywnie zadeklarowanych pacjentów gminy Golczewo. 

Świadczenia w zakresie specjalistki i rehabilitacji udzielane są dla wszystkich zgłaszających się 

pacjentów z całego powiatu kamieńskiego oraz powiatów ościennych. Ogólnie udzielono 68271 

świadczeń medycznych. Poinformował, że prowadzony jest program profilaktyczny cytologii i 

chorób układu krążenia. Zwrócił uwagę, że w programie cytologii bierze udział bardzo mało kobiet. 

Prowadzone były akcje profilaktyczne m.in. mammografia, badania diabetologiczne, badanie 

słuchu, badanie urologiczne, badanie wzroku, badanie USG i osteoporozy. Poinformował również, 

ze działalność SPZOZ finansowana jest ze środków przekazywanych w transzach miesięcznych 

przez NFZ. Umowa na rehabilitację obowiązuje do końca czerwca i nie wiadomo czy kolejna 

umowa zostanie podpisana. Była kontrola z Funduszu i Zakład wypadł dobrze a teraz okazuje się, 

że jest coś nie tak. Umowy na POZ i specjalistykę są do końca roku.  

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Danuta Bednarz radna zwróciła uwagę, że z fizjoterapii skorzystało 765 pacjentów a ilość zabiegów 

to 18708. Czy nie ma w tych liczbach błędu? 

 

Andrzej Radecki dyrektor SPZOZ wyjaśnił, że wszystko się zgadza. Tylko pacjenci mają zlecane do 

5 zabiegów pomnożyć to przez ilość dni i stąd wychodzi ta liczba. 

 

Edward Żurawski radny powiedział, że mieszkańcy skarżą się na długie kolejki oczekiwania do 

stomatologa. Na początku maja pacjenci zapisywani są na sierpień.  

 

Andrzej Radecki dyrektor SPZOZ wyjaśnił, że stomatolog jest oddzielną firmą i należałoby jego 

zapytać. W stomatologii świadczenia przeliczane są na punkty. Na dzień dzisiejszy limit jest 13200 

punktów a wykonanie miesięczne jest na poziomie 15-16 tys. nie do końca zgadza się z tym, że jest 

taki czas oczekiwania. Należy rozdzielić rodzaje świadczeń na planowe i nagłe. Pacjent podczas 

wizyty ma już wyznaczane terminy kolejnych wizyt i tworzy się kolejka. Pacjent który przychodzi, 

to po tych kilku wizytach jest wyleczony. Są też wolne miejsca dla pacjentów bólowych. Nie może 

być dwóch stomatologów ze względów technicznych organizacyjnych. Nie ma miejsca, nie ma 

sprzętu. Wyposażenie gabinetu stomatologicznego to kwota 100-120 tys. zł. Narodowy Fundusz 

Zdrowia nie daje limitów. Na gminę Golczewo jest limit 180 tys. pkt, które wyrabia w ciągu 3 

tygodni.  

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisja Rewizyjna i Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowały 

sprawozdanie w jawnym głosowaniu. Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 
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Środowiska pozytywni zaopiniowała sprawozdanie w jawnym głosowaniu. 

 

Komisja Rewizyjna 6 głosami „za”, Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 

Środowiska 6 głosami „za”, Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 7 głosami „za”. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza zapytał jeszcze o dostępności leczenia popołudniowego. Czy są 

wyznaczone dni, godziny? 

 

Andrzej Radecki dyrektor SPZOZ wyjaśnił, zakład otwarty jest od godz. 8 do 18. Pacjenci 

przyjmowani są rano i po południu. Nie ma problemu z przyjęciami. Zawsze można zadzwonić ii 

się umówić. 

 

 

Ad. 2.2) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Zachodniopomorskiego na dofinansowanie zadania pn. „Budowa chodnika w miejscowości 

Golczewo w ciągu drogi wojewódzkiej nr 106”. 

 

Barbara Deszyńska skarbnik powiedziała, że już mówiono, że będzie taka uchwała i pieniądze na 

ten cel są zabezpieczone w budżecie. Dopiero po przyjęciu uchwały można przekazać środki dla 

województwa zachodniopomorskiego. Jest to kwota 60 tys. zł. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Tadeusz Leus radny zapytał czy jest już kosztorys budowy chodnika? Czy jest podpisane 

porozumienie pomiędzy Gmina a Zarządem Województwa Zachodniopomorskiego? Ile ta 

inwestycja będzie kosztowała i jaki jest metraż tego chodnika?  

 

Józef Malec zastępca burmistrza wyjaśnił, że Zarząd Dróg Wojewódzkich w związku z postawą 

gminy w zeszłym roku dotyczącą budowy chodników w Kretlewie i Baczysławiu stwierdził, że 

dopiero jak będzie podjęta uchwała to podpiszą porozumienie. Jeżeli nie będzie podjęta uchwała to 

nie będą rozmawiać na ten temat. Zażądano przedstawienia uchwały i dopiero ruszy cała procedura. 

Zostanie opracowany projekt. W tej chwili jest przygotowana koncepcja która nic gminę nie 

kosztowała.  

 

Tadeusz Leus radny powiedział, że trudno jest mu podjąć decyzję przeznaczając 60 tys. zł na 

dofinansowanie, kiedy nie wie ile ten chodnik będzie kosztował. W jakich udziałach ma być wkład 

gminy a województwa? Może ten chodnik będzie kosztował 65 tys. zł a może 10 tys. zł należałoby 

to sprecyzować.  

 

Józef Malec zastępca burmistrza wyjaśnił, że w tej chwili jest tylko zarys, koncepcja. Od schodów 

przy ul. Witosa jak była kotłownia do zakrętu w kierunku Polomarketu i do parkingu który już jest 

na ulicy Papieża Jana Pawła II przy Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Do tego 

przejście, oznakowanie i zabezpieczenie skrzyżowania. W tej chwili ludzie idą prawą stroną i 

przechodzą przez skrzyżowanie. Jest to bardzo niebezpieczne miejsce. Mowa jest o kwocie która 

jest zabezpieczona w budżecie. Na zasadzie przetargu będzie rozstrzygnięte ile ten chodnik będzie 
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kosztował. Przetarg zostanie ogłoszony przez Zarząd Dróg Wojewódzkich ponieważ to oni będą 

prowadzili tę inwestycję na drodze gminnej i wojewódzkiej. Gdyby zostawiona była tylko 

wojewódzka to później na gminę spada przygotowanie całej dokumentacji i związane z tym koszty.  

 

Tadeusz Leus radny zapytał jaki jest sens budowania chodnika po lewej stronie skoro jest po prawej 

stronie. Zrobić przejście dla pieszych naprzeciw Polomarketu i tam kawałek chodnika położyć na 

Papieża Jana Pawła II.  

 

Józef Malec zastępca burmistrza wyjaśnił, że nie ma takiej możliwości żeby to zrobić ponieważ jest 

tam skrzyżowanie. Jest to droga wojewódzka i nie Zarząd powiedział, że tego nie zrobią. Ta lewa 

strona jest niezagospodarowana i nieestetycznie to wygląda. Mieszkaniec budynku przy tym 

skrzyżowaniu zwrócił się o zlikwidowanie postoju ponieważ na poboczy zatrzymują się auta. 

Będzie zrobione to tak, że między chodnikiem a ulicą będzie pas zieleni i słupki, które będą 

uniemożliwiały wjazd na pobocze. Będzie to wyglądało estetycznie. Będzie można iść przez 

parking PKS i wejść bezpośrednio na ten chodnik. Będzie ciąg pieszy.  

 

Jaromir Marks radny zapytał czy będzie od razu zrobiony też wjazd do Agencji od strony kotłowni, 

żeby to estetycznie wyglądało.  

 

Józef Malec zastępca burmistrza powiedział, że jest w ramach koncepcji do zrobienia.  

 

Edward Żurawski radny stwierdził, że stale podkreślał, że bezpieczeństwo mieszkańców gminy jest 

najważniejsze i nie ma nic ważniejszego. Jeśli chodzi o sprawy techniczne to nie radni są od tego 

żeby mówić jak to ma być zrobione. Od tego są odpowiednie instytucje, biura projektowe i dobrze 

wiedzą gdzie ma być chodnik, gdzie ma być przejście. Nie należy spierać się o szczegóły. Chodzi o 

to, czy przekazać te pieniądze z budżetu na ten cel czy nie. 

 

Barbara Deszyńska skarbnik stwierdziła, że cel jest wskazany a w tej uchwale cel się nie zmienia 

tylko chodzi o uszczegółowienie.  

 

Józef Malec zastępca burmistrza powiedział, że dopiero po przyjęciu uchwały będzie szczegółowe 

porozumienie i ogłoszony przetarg.  

 

Janina Kołodzińska radna stwierdziła, że bezpieczeństwo jest najważniejsze ale skąd wzięła się 

kwota 60 tys. zł? Na podstawie czego? 

 

Józef Malec zastępca burmistrza stwierdził, że taka kwota została zabezpieczona przez Radę w 

budżecie. Podczas rozmów wskazano, że ten odcinek może tyle kosztować. Szczegóły będą dopiero 

kiedy będzie kosztorys. Cała procedura ruszy dopiero jak będzie wyrażona zgoda przez Radę. W 

zeszłym roku Gmina targowała się z Zarządem Dróg i nie chciała dać pieniędzy. 

 

Barbara Deszyńska skarbnik poinformowała, że Zarząd Dróg Wojewódzkich powiedział, że przez 

trzy lata nie ma możliwości aby z nimi rozmawiać na ten temat bo mają tylu chętnych.  

 

Józef Malec zastępca burmistrza dodał, że to wszystko jest dzięki dobrym układom z dyrektorem 
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Ligmanem, który wspiera gminę. Stwierdził, że nie ma co z nimi wojować bo dużo można stracić.  

 

Barbara Deszyńska skarbnik stwierdziła, że muszą mieć pewność, że gmina się z tego nie wycofa. 

W pierwszej wersji Golczewo nie było ujęte ale po przetargach zostały uwolnione pewne środki i 

można tę inwestycję zrealizować. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza poinformował, że trwają rozmowy z Polomarketem na temat 

przejścia w stronę sklepu. Zobowiązali się do pokrycia części kosztów.  

 

Janina Kołodzińska radna zwróciła uwagę, że budując Polomarket planiści nie zwrócili uwagi, że 

będzie potrzebne przejście, chodnik.  

 

Tadeusz Leus radny powiedział, że zgadza się z radną Kołodzińską, że ktoś budując sklep, czy 

stację musi się dostosować do przepisów ruchu. Wspomniał, że w budżecie nie ma 2 tys. zł na 

lusterko na ul. Warszawskiej, nie ma przejścia dla pieszych na basztę gdzie chodnik jest po lewej 

stronie. Kwota 60 tys. zł jest dużą kwotą w stosunku do potrzeb. Zapytał czy jest podpisane 

porozumienie? 

 

Józef Malec zastępca burmistrza odpowiedział, że wcześniej wyraźnie powiedział, że porozumienie 

będzie podpisane po podjęciu uchwały. Odnosząc się do rzeczy do wykonania które wskazał radny 

Leus powiedział, że w jednym podejściu nie da się tego wszystkiego zrobić. Koszty nie mogą być 

większe niż kwota która jest przeznaczona na to. przetarg to zweryfikuje. Najprawdopodobniej 

będzie to kwota mniejsza.  

 

Tadeusz Leus radny zapytał czy we wstępnym porozumieniu wskazano ile procent będzie łożyć 

gmina a ile Zarząd?  

 

Józef Malec zastępca burmistrza odpowiedział, że zarząd Dróg daje 20 tys. zł na przy drodze 

wojewódzkiej, drugie 20 tys. zł na tę część daje gmina i 20 tys. zł na drogę gminną plus koszty 

związane z projektowaniem. 

 

Tadeusz Leus radny zwrócił uwagę, że w sumie jest to 60 tys. zł które daje gmina.  

 

Teresa Waszczenko radna zwróciła uwagę, że wszyscy teraz tak się zabezpieczają. Odniosła się do 

słów radnego Leusa i powiedziała, że wszystko trzeba zrobić ale od czegoś trzeba zacząć. W tej 

chwili znalazły się pieniądze w Zarządzie Dróg na realizacje tej inwestycji a Rada się zastanawia 

czy to robić? To jest bardzo negatywne podejście Rady do wszystkiego co chce się zrobić w 

Golczewie. 

 

Marek Kalczyński radny powiedział, że w pełni popiera obawy radnego Leusa. Trzy lata temu radna 

Gabriela Iwaszko zwróciła uwagę przy budowie drogi Golczewo Kamień, ze dobrze by było aby 

powstał chodnik. Miała rację ale było za późno. Dokumentacja, która została złożona w gminie 

sobie leżała a wystarczyło pociągnąć tylko kreskę, dorysować ten chodnik.  

 

Józef Malec zastępca burmistrza poinformował, że jak była modernizowana ta droga nie chciano 
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zrobić wjazdów na niektóre posesje a radny mówi o inwestycji jaką jest ścieżka, chodnik. Projekt 

nie obejmował tego i nie było na to zgody.  

 

Edward Żurawski radny wniósł o zakończenie dyskusji. 

 

Przewodniczący obrad poddał wniosek pod głosowanie. 

 

Komisja Rewizyjna 5 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”, Komisja Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 6 głosami „za”, Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw 

Społecznych 7 głosami „za”. 

 

Przewodniczący obrad zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisja Rewizyjna 4 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”, Komisja Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 5 głosami „za” i przy 1 głosie „wstrzymującym 

się”, Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 7 głosami „za”. 

 

Ad. 2.3) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Golczewo dla terenów położonych w części obrębów ewidencyjnych Kłęby i 

Kłodzino pod lokalizację siłowni wiatrowych z dopuszczeniem zabudowy zagrodowej. 

 

Elżbieta Bednarczyk podinspektor powiedziała, że konieczność podjęcia uchwały wynikła z 

podjęcia uchwały nr XL/344/10 Rady Miejskiej w Golczewie z dnia 5 listopada 2010 r. sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego - część obrębu 

ewidencyjnych Kłęby i Kłodzino. Końcowy etapem 3,5 letniego procesu planistycznego 

obejmującego między innymi swoim zakresem uzgadnianie i opiniowanie przyjętych rozwiązań ze 

wszystkimi instytucjami i organami zgodnie z obowiązującym porządkiem prawnym jest projekt 

procedowanej uchwały. Burmistrz przedstawia Radzie projekt uchwały wraz z listą 

nieuwzględnionych uwag. Jednym z końcowych etapów jest obwieszczenie o wyłożeniu do 

publicznego wglądu projektu planu. W ogłoszeniu było podane, że można wnieść uwagi. Wpłynęło 

11 wniosków z których 10 zostało nieuwzględnionych a 1 wniosek został uwzględniony.  

 

Edward Żurawski zapytał czy jest opinia Sanepidu odnośnie wiatraków? 

 

Rafał Tokarski planista odpowiedział, że opinia jest pozytywna. Poinformował, że wszystkie 

dokumenty są do wglądu. 

 

Piotr Kałuża powiedział, że nie zgadza się z tym, że ta opinia jest wiarygodna. Napisał pismo do 

Ochrony Środowiska. Jest jedna decyzja z 2007 roku, że na tych terenach są korytarze dla ptaków. 

W piśmie z wojewódzkiego Sanepidu został poinformowany, że uzyska opinię o 20 maja ponieważ 

sprawa jest złożona.  

 

Rafał Tokarski planista wyjaśnił, że od opinii Sanepidu nie ma trybu odwoławczego. Ta opinia jest 

opinią ostateczną. Pismo o którym mówi pan Kałuża jest poza procedurą planistyczną. Planiści nie 
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mają prawa do niego się odnosić. 

 

Edward Żurawski radny zapytał w jakiej odległości od zabudowań będzie stał najbliższy wiatrak? 

 

Aleksander Knoll odpowiedział, ze od istniejącej zabudowy jest to odległość 680 m. 

 

Rafał Tokarski stwierdził, że jak będzie uchwalony plan to wieże maja taką lokalizację której nie 

będzie można przesunąć nawet o 1 metr.  

 

Lech Ferdynus radny stwierdził, że odległości 300 i 350 m podane w piśmie przez pana Kałużę są 

nieprawdziwe.  

 

Aleksander Knoll powiedział że zabudowania powyżej dziesięciokrotności długości śmigła nie 

maja prawa być narażona na efekt migotania cienia ponieważ tam tego cienia już nie ma. 

Maksymalna długość śmigła to 50 m.  

 

Edward Żurawski zwrócił uwagę radnym aby też się wypowiadali w temacie. Odniósł się do 

wiatraków w Śniatowie i zapytał czy były jakieś skargi mieszkańców Koplina? Zwrócił uwagę, że 

w Kłębach wiatraków jeszcze nie ma a żąda się już odszkodowań i są skargi. 

 

Józef Malec odpowiedział, że do Urzędu nie wpłynęła żadna skarga. 

 

Danuta Bednarz radna powiedziała, że w poprzedniej kadencji stawiane były wiatraki w Śniatowie. 

Też były obawy. Do tej pory nikt się nie skarżył. Była na spotkaniu z mieszkańcami w Kłębach i 

wypowiadali się że są za wiatrakami.  

 

Edward Żurawski radny zapytał ile gmina będzie miała pieniędzy od wiatraka? 

 

Aleksander Knoll odpowiedział, że szacuje, że podatek od wiatraka będzie wynosił ok. 70 tys. zł. 

Gmina powinna otrzymywać z tytułu 3 turbin podatek roczny ok. 200 tys. zł. Za przesył podjęta 

była uchwała. Wycena służebności przesyłu stanowi 82 tys. zł. Jest to opłata jednorazowa. Radny 

Bartniczuk zaproponował aby było to płacone w ratach rocznych. W pierwszym roku kwota ok. 10 

tys. zł podnoszona o stopień inflacji co w sumie przez okres 30 lat dałoby 400 tys. zł.  

 

Jaromir Marks zapytał czy aktualne będzie wsparcie przy budowie ścieżki rowerowej? 

 

Aleksander Knoll odpowiedział, że jak już firma wejdzie na teren budowy to gminie przekaże 200 

tys. zł na jakiś cel. Przed wejściem na teren budowy inwestor podpisuje z gmina umowę na 

inwentaryzacje dróg z których będzie dojazd sprzętu. W przypadku uszkodzenia tych dróg firma 

będzie musiała je naprawić. Jak będzie kładziony kabel przesyłowy teren wąskotorówki zostanie 

oczyszczony, zniwelowany. Jest to odległość ok. 4 km przez las. 

 

Edward Żurawski radny zapytał po jakim czasie od wybudowania wiatraków zwróci się z 

wnioskiem o zwolnienie z podatku?  

 



9 

 

Aleksander Knoll odpowiedział, że nie ma takiej opcji. Burmistrz nie może zwolnic z podatku. 

Może nie zapłacić podatku i w egzekucja nie pozwoli ściągnąć tego podatku to wtedy burmistrz 

może ewentualnie umorzyć.  

 

Tadeusz Leus radny zwrócił uwagę, że po prawej stronie za Kłębami jest działka z przeznaczeniem 

pod boisko. Czy po przyjęciu planu mieszkańcy zostaną pozbawieni tego planu? 

 

Józef Malec odpowiedział, że nie. 

 

Rafał Tokarski wyjaśnił, że trwa postępowanie w sprawie objęcia studium tych działek. Przyjęcie 

planu przyspieszy zrobienie tego boiska. 

 

Edward Żurawski radny zapytał na co ewentualnie pójdą pieniądze z tych wiatraków? 

 

Józef Malec zastępca burmistrza odpowiedział, że będą w budżecie. Budżet zatwierdzany jest przez 

Radę. Część tych pieniędzy powinno być przeznaczone na Kłęby.  

 

Lech Ferdynus powiedział, że był w miejscowości Lichtenau. Jest tam ponad 60 wiatraków. 

Miejscowość jest samowystarczalna pod względem energetycznym. Mają fotowoltaikę na każdym 

dachu. Sprzedają energię. Mieszkając tam nie słyszał tych wiatraków a są to dużej mocy 

elektrownie wiatrowe. 

 

 

Przewodniczący obrad zamknął dyskusję. 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisje Komisja Rewizyjna 2 głosami „za”, 3 głosami „przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym 

się”, Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 2 głosami „za”, 3 głosami 

„przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym się” negatywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 5 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

O godz. 15:40 radna Teresa Waszczenko opuściła obrady 

O godz. 15:40 radny Jaromir Marks opuścił obrady 

 

Przewodniczący obrad zarządził przerwę o godz. 15:40, 

o godz. 16:00 wznowiono obrady. 

 

 

Ad. 2.4) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących 

gminny zasób nieruchomości. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza powiedział, że w projekcie przedstawione są dwie działki. Jedna w 

miejscowości Upadły jest to działka nr 38 o powierzchni 0,24 h na dzień dzisiejszy stanowi drogę 

śródpolną a druga działka nr 78 o powierzchni 1,8 h w obrębie Kretlewo. Są to dwie nieruchomości. 
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Nie ma uchwały o zasadach zbycia to każdorazowo musi być podjęta uchwała. 

 

Edward Żurawski radny zapytał o działkę 78 w Kretlewie. Czy to jest boisko? 

 

Józef Malec zastępca burmistrza wyjaśnił, że boisko jest na działce byłej spółdzielni. A to jest 

działka która miała być na zamianę.  

 

Edward Żurawski radny zwrócił uwagę, że nie było żadnego zebrania z Radą Sołecką, sołtysem. Ta 

działka jest jedyną która należy do gminy i mogłaby służyć mieszkańcom. Można by dać w 

użytkowanie firmie z Ronicy w zamian za działkę naprzeciwko placu gdzie stoją silosy. Stwierdził, 

że nie można pozbyć miejscowości takiego miejsca gdzie można się rozwijać.  

 

Tadeusz Leus radny zapytał czy jest taka możliwość aby tę działkę wyłączyć z tego projektu 

uchwały? 

 

Józef Malec zastępca burmistrza odpowiedział, że w ramach autopoprawki można.  

 

Edward Żurawski radny zapytał o działkę nr 7/2. Wcześniej stawiano tam samochody a w tej chwili 

dzierżawi to pan Kurczak od 1 maja. Nikt o tym nie wiedział, nie było żadnego przetargu, 

ogłoszenia. Gdyby był przetarg na to gmina mogłaby zarobić.  

 

Józef Malec zastępca burmistrza odpowiedział, że był zrobiony wykaz, było ogłoszenie. Wszystko 

było ogłoszone w zwyczajowo przyjętej formie. Gdyby były jakieś uwagi wcześniej to byłaby 

interwencja. 

 

Edward Żurawski radny zapytał dlaczego pan Kurczak nie wydzierżawił całej działki tylko ten 

kawałek?  

 

Józef Malec zastępca burmistrza odpowiedział, że nie można nakazać aby ktoś kto chce 

wydzierżawić kawałek działki musi wydzierżawić całą.  

 

Edward Żurawski radny stwierdził, że nikt o tym  nie wiedział. Jak np. buduje się obok sąsiad to 

przychodzi i prosi o zgodę. W tej sytuacji nikt nikogo nie pytał o zgodę.  

 

Janina Kołodzińska radna stwierdziła, że zapis w uzasadnieniu do uchwały jest skomplikowany. 

Przytoczyła fragment uzasadnienia.  

 

Ireneusz Wilk sekretarz gminy wyjaśnił, że ta droga jest tylko w ewidencji a w rzeczywistości jej 

nie ma. Została włączona 

 

Józef Malec zastępca burmistrza powiedział, że została włączona, zaorana. Jest użytkowana. Jest 

położona wśród pól jednego rolnika. Zgłosił, że w ramach autopoprawki wycofuje działkę nr 78 z 

projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 
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Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w jawnym głosowaniu. 

Komisja Rewizyjna 4 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”, Komisja Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 4 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”, 

Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 3 głosami „za”, 1 głosie „przeciw” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”. 

 

Ad. 2.5) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 

z wykonania budżetu Gminy Golczewo za 2013 r. 

 

Barbara Deszyńska skarbnik poinformowała, że radni otrzymali materiały zgodnie ze statutem dwa 

tygodnie wcześniej. Sprawozdanie z wykonania budżetu zostało zaopiniowane przez Regionalną 

Izbę Obrachunkową w Szczecinie. Sprawozdanie zostało zaopiniowane pozytywnie uchwałą z dnia 

15 kwietnia br.  

 

Danuta bednarz radna zapytała o rozdział 616 Drogi publiczne i gminne. Jest tam kwota 81 tys. zł. 

Wykaszanie poboczy, odśnieżanie, wymiana znaków drogowych. Zapytała gdzie były wymieniane 

te znaki, w jakich miejscowościach? Zwróciła uwagę, że drogi wiejskie nie były naprawiane. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza powiedział, że jeśli jest taki wniosek, żeby na sesji było 

powiedziane co w tym rozdziale było zrobione to jest taka możliwość. Zostanie to przygotowane na 

sesję. 

 

Barbara Deszyńska skarbnik zwróciła uwagę, że jest sprawozdanie z wykonania budżetu, są 

złączniki jeśli chodzi o wykonanie dochodów i wydatków z podziałem na różne rzeczy. Jest WPF, 

informacja o stanie mienia, sprawozdanie finansowe czyli bilanse. Do tych sprawozdań 

finansowych łączy się wszystkie jednostki plus Zakład Usług Publicznych.  

 

Tadeusz Leus radny zapytał dlaczego nie wykonano wszystkich dotacji celowych na kulturę 

fizyczną? 

 

Barbara Deszyńska skarbnik wyjaśniła, że było więcej zaplanowane o 10-15 tys. zł Odbyły się dwa 

konkursy na Miody Golczewskie i na pierwszą pomoc. Zawsze jest trochę więcej ponieważ w 

międzyczasie może być jakiś wniosek o dofinansowanie do pewnych zadań. Jest przeznaczona na 

zadania pena pula środków i później jest dzielona zgodnie z wnioskami.  

 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w jawnym głosowaniu. 

Komisja Rewizyjna 2 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących się”, Komisja Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 1 głosem „za” przy 4 głosach „wstrzymujących 

się”, Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 3 głosami „za” przy 2 głosach 



12 

 

„wstrzymujących się”. 

 

Ad. 2.6) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo na rok 2014. 

 

Barbara Deszyńska skarbnik poinformowała, że uchwała powoduje zmniejszenie planowanych 

dochodów majątkowych budżetu Gminy o kwotę 24 269,67 zł; i zwiększenie planowanych 

dochodów i wydatków bieżących o kwotę 21 200,00 zł. Zmniejszenie dochodów budżetu Gminy 

Golczewo dotyczy zrealizowanych w roku 2013 zadań współfinansowanych ze środków UE, tj.: 

remontu świetlicy w Niemicy, doposażenie placów zabaw przy Przedszkolu w Golczewie oraz w m. 

Kłodzino. Wymienione projekty zrealizowane zostały za niższą niż zakładano kwotę. Skutkiem 

powyższego wysokość dofinansowania również ulega zmniejszeniu. Jednocześnie, o 24 269,67 zł 

zostają pomniejszone rozchody budżetu Gminy, związane ze spłatą pożyczki zaciągniętej w Banku 

Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie wymienionych zadań. Zwiększenie 

dochodów i wydatków o 21 200,00 zł dotyczy złożonego wniosku o dofinansowanie do 

zaplanowanego na dzień 28 czerwca br. festynu „Lato z de Croyem”. Przyznanie pomocy w ramach 

PROW pozwoli na zmniejszenie kosztów organizowanej corocznie przez Gminę Golczewo 

imprezy. 

 

Tadeusz Leus radny zapytał ile w budżecie zaplanowano na festyn Lato z de Croyem? Ile planuje 

się wydać z promocji oprócz dofinansowania? 

 

O godz. 16:20 radna Teresa Waszczenko dołączyła na posiedzenie Komisji 

 

Józef Malec zastępca burmistrza w granicach 30 tys. zł jak nie będzie sponsorów. 

 

Barbara Deszyńska skarbnik wniosła autopoprawkę w dochodach po zmianach i wydatkach po 

zmianach. W międzyczasie przyszły dotacje na cmentarz i na wybory. Zostały wprowadzone 

zarządzeniem burmistrza. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w jawnym głosowaniu. 

Komisja Rewizyjna 3 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się”, Komisja Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 3 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących 

się”, Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 5 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”. 

 

 

Ad. 2.7) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Golczewo na lata 2014-2022. 

 

Barbara Deszyńska skarbnik poinformowała, że zmiany w WPF są konsekwencją wprowadzenia 

zmian w budżecie. Wniosła autopoprawkę w zał. nr 1 i 2. Dochody ogółem i wydatki ogółem. 

 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 
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Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w jawnym głosowaniu. 

Komisja Rewizyjna 3 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się”, Komisja Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 3 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się”,  Komisja 

Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 5 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

 

Ad. 2.8) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania składów osobowych komisji 

stałych Rady Miejskiej w Golczewie. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza poinformował, że radna Wanda Cieślikiewicz złożyła rezygnację z 

członkowska w Komisji Rewizyjnej, został przygotowany projekt uchwały. 

 

Janina Kołodzińska radna zaproponowała kandydaturę radnego Leusa na członka Komisji 

Rewizyjnej. 

 

Tadeusz Leus radny nie wyraził zgody. 

 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w jawnym głosowaniu. 

Komisja Rewizyjna 5 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw”, Komisja Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska 3 głosami „za”, 1 głosem „przeciw” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się” Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 6 głosami „za”. 

 

 

Ad.3 Zapytania, oświadczenia i komunikaty. 

 

Grzegorz Chłopek radny zwrócił uwagę, że na ul. Kamieńskiej i Niepodległości przy aptece jest 

wyrwa przy kratce ściekowej. Poinformował, że mieszkańcy zgłaszają problem parkowania przy 

Urzędzie. Zapytał czy jest jakaś koncepcja rozbudowy parkingu przy Urzędzie? 

 

Józef Malec zastępca burmistrza odpowiedział, że na ten rok nie ma. 

 

Marek Kalczyński radny zapytał czy na sesji będzie obecny pan burmistrz? 

 

Józef Malec odpowiedział, że jest na urlopie wypoczynkowym i będzie nieobecny. 

 

Tadeusz Leus radny zapytał czy planowana jest poprawa żużlówki w Kłębach w stronę państwa 

Wawrzyńskich? 

 

Józef Malec zastępca burmistrza odpowiedział, że nie ma już na to środków bo były poprawiane 



14 

 

inne drogi. Może pod jesień. 

 

Janina Kołodzińska radna zwrócił a uwagę, że należałoby przeprowadzić renowację witaczy.  

 

Józef Malec zastępca burmistrza odpowiedział, że zajmie się tą sprawą. 

 

Edward Żurawski poprosił, aby rada Sołecka i Sołtys byli powiadamiani jeśli będzie coś do 

sprzedaży czy dzierżawy na danym terenie. Stwierdził, że nie każdy ma internet i nie każdy 

przyjeżdża do gminy. 

 

Józef Malec zastępca burmistrza odpowiedział, że nie ma takiej możliwości. Będą konsultowane 

takie sprawy, które są potrzebne dla Rady.   

 

Barbara Madej radna zwróciła uwagę, że sołtys otrzymuje dokument do wywieszenia na tablicy 

ogłoszeń w sołectwie. 

 

Grzegorz Chłopek radny zwrócił uwagę, że w grudniu złożył 3 wnioski o przygotowanie oferty 

przez firmę Jarpol w sprawie wykupu kotłowni. Czy gmina wystąpiła o przygotowanie ofert 

wykupu kotłowni? 

 

Danuta Bednarz radna zwróciła uwagę, że został rozebrany budynek w Kozielicach i na 

skrzyżowaniu nie ma żadnego znaku jadąc od Wysokiej Kamieńskiej. 

 

 

Ad. 4 Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodnicząc obrad dokonał zamknięcia wspólnego 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 

Środowiska i Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Golczewie. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:        Przewodniczyła: 

         

         Przewodnicząca 

       Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego 

    Podinspektor                         i Ochrony Środowiska 

 

   Magdalena Zając        Barbara Madej 

 


